
Pán orá málo ipe. 
 

 
Aj keď už v tomto roku (2009) výpravy Štartu zavítali na okruhy 

Panoramaloipe, prvýkrát sme tu v takom počte, že sa oddá omočiť si pero a napísať 
príspevok. ( Omočiť si prsty na klávesnici mi neznie dostatočne poeticky.) 

V utorok na schôdzi to vyzerá na enormný záujem členov a aj hostí. A hoci 
zákon postupného odpadávania účastníkov je neúprosný a pravidelne decimuje naše 
rady, aj tak sa nás v nedeľu nazbiera jedenásť. 

Výprava sa delí do dvoch aut: nespavci Ivan, Pele, Barborka, Piatok a Boris sa 
stretajú o pol siedmej a spachtoši Jožo, Vladovia, Renáta a novinárske hosťky až o 
ôsmej.  

S našou nespavosťou to nie je také zlé. Na miesto zrazu prichádzam s 
päťminútovým meškaním. Som tu prvý… 

Keď sa pred siedmou zídeme a vyrazíme, cesta prebieha v pohode. Už ju 
poznáme tak dokonale, že Ivan necháva navigátora vypnutého a pre istotu mu ešte 
aj odrazí stojan z okna. O štvrť na desať sme na parkovisku vo Feistritzsatteli. 

Vystupujeme, prezliekame 
sa a mažeme namodro 
(samozrejme bežky). Je -6 °C 
nefúka a ukazuje sa celkom pekný 
slnečný deň, ktorý s pribúdajúcim 
vekom ešte opeknieva. 
(pozdravujeme meteorológov, 
máme ich radi, hlavne keď im 
nevyjde dažďová predpoveď) 

Kupujeme si lístky, prvýkrát 
za slovenské peniaze. Vyrážame.  

 
Pele navrhuje ísť na 

Sankt Coronu. Ešte som tam 
nebol a tak rád súhlasím. 
Ostatným je to tiež jedno.  

Stúpame necelé 4km na 
križovatku stôp pod 
Dreiländereck. Tu sa stáčame 
takmer naspäť a zjazdujeme na 
Steyersberger Schwaig.  

 
 
 
 
 
 



 
 
 
 

 
V sedle sa chystajú 

zjazdárske preteky. Podarí sa 
nám prvým prejsť cieľom 
pretekov, žiaľ z opačnej strany. 
Nastupujeme do stopy 
stúpajúcej na Feistritzer 
Schwaig. Moje nové bežky už 
zodrali všetok vosk. Chvíľu sa 
trápim, potom primažem.  

 
 

 
 
Na Feistritzer Schwaigu 

odbočuje z okruhu vetva 
vedúca na Sankt Coronu. Tu 
obedujeme a na veľkú radosť 
sa postupne objavuje posádka 
druhého auta.  

 
 
 

 
Spolu sa tešíme z 

pekného dňa a podľa 
výkonnosti sa vydávame na 
hrebeň “Corony”. Minulý rok 
sme tu boli v škaredom počasí, 
bez výhľadov a v silnom 
nárazovom vetre, kedy aj stáť 
bolo problémom. Obrátili sme 
sa späť. Dnes nádhera, Hohe 
Wand, Schneeberg aj Rax sa 
nám spolu so slniečkom ceria 
do tváre.  

 
 
 
 



 
 
 

 
 
Úsek po Kampsteiner 

Schwaig je zvlnený, za ním 
vchádzame do lesa a pri 
tabuľke Achtung, langsam, 
slow začína klesanie ku 
hornej stanici sedačky zo 
Sankt Corony. Zjazd sa 
príjemne zrýchľuje, stúpa 
adrenalin v zákrutách, až 
kým vo chvíľke nepozornosti 
nezaryjem nosom do snehu. 

Nemám slow. Pozbieram sa 
a pokračujem bez nehody ku 
zjazdovke. Lyžiari sú tu takí 
rakúsko-uhorskí, nemčina, 
maďarčina a slovenčina sú 
asi rovnako hojne zastúpené. 
Fotíme na vyhliadke hory a 

aj seba, niečo málo pojeme. 
Vlado a Jožo tu boli prví už 
stihli aj pivo a otáčajú sa. O 
chvíľu po nich ideme aj my. 

Napriek rýchlym 
zjazdom sem a našim 
obavám, kopec naspäť 
nebolí a po dvadsiatich 
minútach sme pri 
Kampsteiner Schwaigu. 

 Až po Feistritzer 
Schwaig (od sedačky 6km) 

sa vraciame tou istou trasou. Teraz pokračujeme na Dreiländereck, najvyšší bod trás. 
Odtiaľto okruhom klesáme 6,5km výhľadovými zjazdami na Feistritzsattel k autu. Sú 
štyri hodiny, krásny deň za nami. Spolu sme prešli asi 34km. Text a foto: Boris 

 
 



 
            

           foto: Boris 

 
Čiastočná pravda o bežkovačke na Panoramaloipe  
 
Pár myšlienok na úvod 
 Taký záujem o bežkovanie na tratiach Panoramaloipe v Rakúsku sme tuším 
ešte nemali. V niektorých fázach prípravy som napočítal aj šestnásť záujemcov. Taký 
počet logicky znamenal nápor na logistiku akcie. Nakoniec sme to myslím zvládli 
dobre, najlepšie asi počasie. 
 Po sobotňajších telefonátoch sme sa dohodli, že vyrazíme nezávisle dve 
skupiny. Každá si zabezpečí odvoz podľa počtu ľudí. Prvá skupina Pele + Ivan, druhá 
Jozef + ja.   
Ako to bolo v našej skupine 
 V našej skupine ťahal nitky osudu Vlado Grauzel, ktorý ešte v sobotu večer 
nevedel, či pôjde len sám alebo aj s Mumilou. Ak by šiel sám bolo by nás spolu šesť 
– akurát do Jozefovho auta, ale ak by šiel aj s dcérou bolo by nás sedem a to je už 
na dve autá. Definitívne číslo o pôčte ľudí z ich rodiny mi povedal v nedeľu ráno 
o siedmej a tak som kolegyniam z TASRu a Slovenského syndikátu, ktoré od 6,30 
stepovali pri NBS oznámil, že ešte majú do odchodu hodinu času. 
 Moja predpoveď mi vyšla lebo o cca 8,00 sme sa pohýňali od parkoviska na 
hornom konci Šancovej pri SAV v zložení, Jozef, Vlado G, Renatka, Nataša – 
Slovenský syndikát novinárov, ja a Alena Kováčová  z TASRu. Myslím si, že priestor 
v Jožovej Zafire bol využitý bezo zbytku – ani mucha by sa tam už nevošla. Ešte 
šťastie, že je január a žiadna sa o to ani nepokúsila. Spolu s nami sa vo vnútri viezlo 
aj sedem párov lyží – Jožo si bral pre istotu dva páry a príručná batožina. 
 Tesne pred desiatou parkujeme na práve uvolnenom mieste na parkovisku 
Feistritzsatel a asi o štyridsať minút vyrážame. Tri baby napred a potom chlapi. 
Poradie na Dreilenderecku sa premieša, ako prví sú tam Vlado G s Jožom a potom ja 
a Renatka. Ešte čakám na kolegyne novinárky, aby som ich odfotil a ukázal im cestu 
na Marienseer Schwaig.  
 Potom nasleduje krásny zjazd na Feistritzer Schwaig, príjemné slniečko a ešte 
príjemnejšie stretnutie s Peleho skupinou. Po zvítaní a predstavení Renatky sem 
prichádzajú aj Jožo s Vladom G, ktorí podobne ako Peleho skupina sem prišli cez 
Steyersberger Schwaig. 
 
 
 
  



 
 
 

Urobíme spoločné foto a ideme spoločne ďalej na Kampsteiner Schwaig. Roztrúsime 
sa. S Renatkou sa rozhodujeme otočiť na chate Kampsteiner Schwaig, kde si dávame 
červené varené vínko. Myslím, že sme urobili dobre.  
Naspäť ešte raz prevoskujeme, stretneme Joža s Vladom a šplháme sa na 
Dreilendereck. Na parkovisko prídeme desať minút po tretej. Vyrážame asi desať 
minút pred štvrtou. My s Renatkou sme nabežkovali cca 23 km, novinárky cca 18 km, 
Vlado s Jožom vraj 35.  

 Som na seba nahnevaný lebo v tom nádhernom počasí sa mi podarilo 
nafotiť len ľudí a panorámy mi nejako zlyhali. Takže aj keď počasie bolo nádherné, 
ja som mal hlavne loipe, panorámy sa do foťáku nedostali. V Bratislave sme pred 
šiestou večer. Vydarený deň.      Text a foto: Vlado 
 

          foto: Boris 


